

# JOURNALISME



Université de Yaoundé II  
The University of Yaounde II

L'ESSTIC est un établissement d'enseignement supérieur de l'Université de Yaoundé II qui forme dans les métiers de l'information et de la communication. Elle promeut également la recherche dans les domaines des sciences et techniques de l'information et de la communication. La formation au niveau Licence dure 3 ans. L'impétrant sort nanti d'une licence en Journalisme.

## SES COMPÉTENCES

genres et techniques de Presse écrite, de Radio, de Télévision, de Cyberjournalisme et de Photojournalisme.

## DÉBOUCHÉS

- **Journaliste-Reporter** (Radio, TV, Presse écrite, Web, conçoit et fournit des contenus journalistiques aux médias).
- **Rédacteur en chef** (assure la responsabilité des contenus éditoriaux).
- **Secrétaire de rédaction** (est le responsable de la réalisation d'un

journal, depuis la préparation des documents rédactionnels jusqu'à la correction des épreuves. Il assure la cohérence, le style et l'unité de la publication).

- **Responsable des programmes** (se charge pour une antenne radio ou TV donnée, de la conception et de la définition des programmes et leurs différentes articulations).
- **Responsable des rubriques** (s'occupe au moins d'une rubrique spécifique dans un domaine précis au sein d'un organe de presse donné).

**NB** : La formation à l'ESSTIC offre la possibilité aux apprenants d'outiller sur les différents supports. En outre, les domaines d'intervention sont plus nombreux : Politique, Economie, Société, Culture, Sport, Loisirs, etc.

### Nous contacter

Campus de l'Université  
de Yaoundé 1 - Ngoa Ekélé  
B.P 1328 Yaoundé  
Cameroun

(+237) 242 16 08 80  
infos@esstic.cm  
Esstic-web 90.0 FM  
www.esstic.cm

# JOURNALISME



Université de Yaoundé II  
The University of Yaounde II

L'ESSTIC est un établissement d'enseignement supérieur de l'Université de Yaoundé II qui forme dans les métiers de l'information et de la communication. Elle promeut également la recherche dans les domaines des sciences et techniques de l'information et de la communication. La formation au niveau Licence dure 3 ans. L'impétrant sort nanti d'une licence en Journalisme.

## SES COMPÉTENCES

genres et techniques de Presse écrite, de Radio, de Télévision, de Cyberjournalisme et de Photojournalisme.

## DÉBOUCHÉS

- **Journaliste-Reporter** (Radio, TV, Presse écrite, Web, conçoit et fournit des contenus journalistiques aux médias).
- **Rédacteur en chef** (assure la responsabilité des contenus éditoriaux).
- **Secrétaire de rédaction** (est le responsable de la réalisation d'un

journal, depuis la préparation des documents rédactionnels jusqu'à la correction des épreuves. Il assure la cohérence, le style et l'unité de la publication).

- **Responsable des programmes** (se charge pour une antenne radio ou TV donnée, de la conception et de la définition des programmes et leurs différentes articulations).
- **Responsable des rubriques** (s'occupe au moins d'une rubrique spécifique dans un domaine précis au sein d'un organe de presse donné).

**NB** : La formation à l'ESSTIC offre la possibilité aux apprenants d'outiller sur les différents supports. En outre, les domaines d'intervention sont plus nombreux : Politique, Economie, Société, Culture, Sport, Loisirs, etc.

### Nous contacter

Campus de l'Université  
de Yaoundé 1 - Ngoa Ekélé  
B.P 1328 Yaoundé  
Cameroun

(+237) 242 16 08 80  
infos@esstic.cm  
Esstic-web 90.0 FM  
www.esstic.cm



# JOURNALISM



Université de Yaoundé II  
The University of Yaounde II

The Advanced School of Mass Communication (ASM) is a higher training institution under the guardianship of the University of Yaounde II that gives professional training on information and communication professions. It also promotes research programs on information and communication sciences and techniques. The degree cycle is a three-year training program, after which, the graduate receives a B.A. Degree in Journalism.

## ACQUIRED SKILLS:

types (genres) and techniques of Written Press, Radio, Television, Webjournalism, and Photojournalism to name the few.

## Professional openings

- **Reporter** (Radio, TV, Written press, Web, designs and provides journalistic contents for medias).
- **Chief Editor** (accountable accordingly for the editorial contents).

- **Editorial Secretary** (accountable for the production of the journal, beginning from the collection of contents till copy proofreading. Crosschecks the consistency, the style, and the harmony of the publication).

- **Program Manager** (for a given radio or TV channel, conceives and designs programs and their different segments).

- **Head of section / Rubrics** (takes care of specific rubric or section in a given field within a press organ).

**NB:** Though many journalists do specialise on a given media, the ASM training program equips learners on many of them. In addition, there are numerous applied fields such as Politics, Economy, Society, Culture, Sport, Leisure, etc.

## Nous contacter

Campus de l'Université  
de Yaoundé 1 - Ngoa Ekélé

B.P 1328 Yaoundé  
Cameroun

(+237) 242 16 08 80

infos@esstic.cm

Esstic-web 90.0 FM

www.esstic.cm

Activer Windows

# JOURNALISM



Université de Yaoundé II  
The University of Yaounde II

The Advanced School of Mass Communication (ASM) is a higher training institution under the guardianship of the University of Yaounde II that gives professional training on information and communication professions. It also promotes research programs on information and communication sciences and techniques. The degree cycle is a three-year training program, after which, the graduate receives a B.A. Degree in Journalism.

## ACQUIRED SKILLS:

types (genres) and techniques of Written Press, Radio, Television, Webjournalism, and Photojournalism to name the few.

## Professional openings

- **Reporter** (Radio, TV, Written press, Web, designs and provides journalistic contents for medias).
- **Chief Editor** (accountable accordingly for the editorial contents).

- **Editorial Secretary** (accountable for the production of the journal, beginning from the collection of contents till copy proofreading. Crosschecks the consistency, the style, and the harmony of the publication).

- **Program Manager** (for a given radio or TV channel, conceives and designs programs and their different segments).

- **Head of section / Rubrics** (takes care of specific rubric or section in a given field within a press organ).

**NB:** Though many journalists do specialise on a given media, the ASM training program equips learners on many of them. In addition, there are numerous applied fields such as Politics, Economy, Society, Culture, Sport, Leisure, etc.

## Nous contacter

Campus de l'Université  
de Yaoundé 1 - Ngoa Ekélé

B.P 1328 Yaoundé  
Cameroun

(+237) 242 16 08 80

infos@esstic.cm

Esstic-web 90.0 FM

www.esstic.cm

Activer Windows